



CANADA

PRIME MINISTER • PREMIER MINISTRE

Ottawa, Ontario
K1A 0A2

June 6, 2023

Dear Mr. Viersen and Co-Signatories:

Thank you for writing to me and for your support in ensuring online spaces are safe for all Canadians, including children, youth, and women, as well as vulnerable Canadians.

Public safety will always be a top priority for our government, and this extends to the digital world. Our government has committed to introducing legislation to prevent and combat serious forms of harmful online content. Ministers Rodriguez, Lametti, and Mendicino have been consulting and engaging with Canadians as they develop legislation to combat serious forms of harmful online content and hold platforms and other online services accountable for the content they host. As this matter seriously impacts the lives of victims, it is paramount for our government to take the time to get the legislation right.

Our government has also introduced landmark privacy reform through Bill C-27, which will give Canadians the right to deletion of their data and introduce some of the highest fines in the world for privacy violations. The Bill recently passed the second reading in the House of Commons, and I hope all parliamentarians work together to see its passage to provide Canadians with more protections online. This represents a whole of government approach to ensure Canadians are safe as they spend more and more time in the digital world.

Our government takes this issue very seriously and with Budget 2021 we allocated \$20.7 million over five years for the Royal Canadian Mounted Police to strengthen its ability to pursue online child sexual exploitation investigations, the identification of victims and their removal from abusive situations, and bringing offenders to justice, which includes those who offend abroad. Our government will continue its efforts to enhancing online public safety for all Canadians.

As this matter falls within the portfolios of the Honourable Pablo Rodriguez, Minister of Canadian Heritage and Quebec Lieutenant, the Honourable David Lametti, Minister of Justice and Attorney General of Canada, and the Honourable Marco Mendicino, Minister of Public Safety, I have asked that a copy of this letter be forwarded to their offices for their information.

Thank you for taking the time to write. Please accept my warmest regards.

Sincerely,

A handwritten signature in blue ink, appearing to be 'David Lametti', written over a horizontal line.

Mr. Arnold Viersen et al.



PRIME MINISTER • PREMIER MINISTRE

Ottawa (Ontario)
K1A 0A2

Le 6 juin 2023

Monsieur Viersen et cosignataires,

Je vous remercie de votre lettre et d'appuyer les efforts visant à offrir une navigation en ligne sûre à tous les Canadiens, y compris les enfants, les jeunes, les femmes et les plus vulnérables.

La sécurité publique sera toujours au sommet des priorités de notre gouvernement, et cela vaut aussi dans le monde numérique. Ce gouvernement s'est engagé à présenter un projet de loi pour prévenir et combattre les formes graves de contenu préjudiciable en ligne. Les ministres Rodriguez, Lametti et Mendicino ont consulté et mobilisé la population canadienne pendant l'élaboration de ce projet de loi, qui vise aussi à exiger que les plateformes et autres services en ligne soient tenus responsables du contenu qu'ils hébergent. Comme cet enjeu touche grandement la vie des victimes, notre gouvernement doit absolument prendre le temps de concevoir minutieusement cette loi.

Ce gouvernement a également proposé une réforme sans précédent en matière de vie privée dans le cadre du projet de loi C-27, laquelle donnera aux Canadiens le droit de faire supprimer leurs données et instaurera les amendes les plus sévères dans le monde pour les violations de la vie privée. Ce projet de loi a récemment franchi l'étape de la deuxième lecture à la Chambre des communes, et j'espère que tous les parlementaires travailleront ensemble pour le faire adopter et ainsi offrir plus de protection aux Canadiens en ligne. Cette approche pangouvernementale vise à protéger les Canadiens, qui passent de plus en plus de temps dans le monde numérique.

Notre gouvernement prend cette question très au sérieux et, dans le cadre du budget de 2021, nous avons alloué 20,7 millions de dollars sur cinq ans à la Gendarmerie royale du Canada pour qu'elle renforce sa capacité à mener des enquêtes sur l'exploitation sexuelle des enfants en ligne, à identifier les victimes et à les sortir de situations de violence et à traduire les délinquants en justice, y compris ceux qui commettent des infractions à l'étranger. Notre gouvernement poursuivra ses efforts afin d'améliorer la sécurité publique en ligne, et ce, pour tous les Canadiens.

Comme ce dossier relève de l'honorable Pablo Rodriguez, ministre du Patrimoine canadien et lieutenant du Québec, de l'honorable David Lametti, ministre de la Justice et procureur général du Canada, et de l'honorable Marco Mendicino, ministre de la Sécurité publique, j'ai demandé qu'une copie de cette lettre soit acheminée à leur cabinet à titre d'information.

Je vous remercie d'avoir pris le temps de m'écrire et vous transmets mes chaleureuses salutations.